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Agentschap voor Natuur en Bos (ANB)  -  Gratiebossen Zele

De gratiebossen in Zele bevinden zich in een groot gebied dat voornamelijk in privébezit 
is. Het is een groot mooi stuk natuur in de provincie, alleen merkt men op dat er een steeds 
groter gebied van het bos aan het verdwijnen is. Na navraag blijkt dat de gratiebossen 
voor een groot deel onder het beheer van het Agentschap voor Natuur en Bos vallen (naast 
de privépersonen).

Op percelen van de watermaatschappij werden eerder al populieren gerooid, en die zouden 
nog niet opnieuw aangeplant zijn. Voor sommige percelen zou er in onderlinge afspraak 
ook een beheer gegeven zijn aan Natuurpunt. Daarvoor werd een beheerplan opgemaakt.  

Op de website van ANB is er echter niets terug te vinden over de gratiebossen. 

1. Klopt het dat een groot deel van de gratiebossen in Zele onder het beheer van ANB 
vallen? Kan de minister daarbij meedelen over welke percelen het juist gaat?

2. Is de minister op de hoogte van het verdwijnen van grote stukken van het bos? Is de 
minister op de hoogte waarom deze bomen gerooid werden? Of zal zij stappen 
ondernemen om dat na te vragen? 
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1. De Gratiebossen zijn hoofdzakelijk in privaat bezit. Ten zuiden van de Gratiebossen 
liggen ook percelen in eigendom van de Watergroep als onderdeel van het 
waterwingebied ‘Berlare-Zele’. Voor dit deel van een kleine 7 ha voert het Agentschap 
voor Natuur en Bos (ANB) het technisch beheer uit. Dit betekent dat ANB instaat voor 
het uitvoeren van de noodzakelijke onderhoudswerken om de doelstellingen van het 
gebied te realiseren. Voor deze percelen werd in 2019 een beheerplan opgemaakt. In 
het beheerplan werd voorzien om homogene naaldbossen en bestanden met 
Amerikaanse eik geleidelijk om te vormen naar inheems loofbos. Ik ga er echter vanuit 
dat uw vraag voornamelijk gaat over de kappingen in de boskern ten noorden van het 
waterwingebied.

2. Het klopt dat er de afgelopen jaren verschillende kapvergunningen verleend werden. 
Een aantal van de bosbestanden hebben houtproductie tot doel en worden als dusdanig 
door de private eigenaar beheerd en onderhouden. In andere bestanden werden 
kappingen uitgevoerd omwille van sanitaire redenen. Door de klimaatopwarming is de 
weerstand van naaldbossen tegen de letterzetter gedaald. Hierdoor sterven homogene 
naaldbosbestanden de laatste jaren massaal af. Om verdere verspreiding zoveel 
mogelijk te hinderen, worden deze bestanden na aantasting vervangen. Tot slot werd 
in 2022 door de gemeente Berlare een omgevingsvergunning verleend voor het kappen 
van 150 populieren aan een private eigenaar. In de vergunning werd uitdrukkelijk een 
heraanplantingsverplichting voorzien. Heraanplant dient te gebeuren het eerstvolgende 
plantseizoen (najaar) na de kapping. 

Samengevat vonden er de laatste jaren inderdaad enkele kappingen plaats in het 
gebied. Sommige met het oog op houtoogst of bosomvorming, sommige omwille van 
sanitaire redenen. Dat een bos beheerd wordt, betekent echter niet dat er ontbost 
wordt. Alle kappingen zijn gekoppeld aan een herbebossingsverplichting of een 
goedgekeurd beheerplan en hebben tot doel de Gratiebossen te behouden of kwalitatief 
te verbeteren.


